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1. Mötets öppnande 
Mötet öppnas.  
 
2. Fastställande av dagordning  
Föreslagen dagordning fastställs.  
 
3. Val av justerare 
Clarence Kopparberg och Leif Johansson.  
 
4. Föregående protokoll 
Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
5. Förvaltningen rapporterar 
Avdelningschef Lena Hedin presenterar Anna Yderhag, 
verksamhetsutvecklare inom äldreomsorg och LSS. Anna kommer 
att vara sekreterare för rådet vid tillfällen då Julia inte kan närvara.   
 
Lena hälsar från Maria Haskas, enhetschef för stadsmiljö och 
stadsutveckling att hon efterfrågar representanter från 
pensionärsrådsorganisationerna för att delta vid den 
trygghetsvandring som är planerad den 6 maj i Björkhagen, mellan 
16:30-18:30.  

 
6. Synpunkter på Stockholms stads program för idrott, 

motion och friluftsliv 2024-2028  
 
Rådet ser positivt på förslaget men efterfrågar mer program för 
gruppen äldre då de anser att det saknas skrivningar om detta i 
förslaget. Fråga lyfts hur äldre ska aktiveras, och reflektioner tas 
särskilt upp kring hur gruppen äldre män ska nås och aktiveras. 
Erfarenheter från rådet finns av att äldre män inte deltar i aktiviteter 
i samma utsträckning som äldre kvinnor. En viktig aspekt är också 
kostnaden för aktiviteter, att det problematiseras utifrån att det kan 
utgöra hinder för deltagande för gruppen äldre.  
 
Rådet ser positivt på möjligheten att lämna synpunkter redan innan 
tjänsteutlåtandet skrivits.  
 
Rådet ställde frågor till Lena Hedin angående träffpunkterna och 
hur dessa nyttjas. Lena meddelade att det är god beläggning, samt 
att den nya kommande socialtjänstlagen också kommer att lägga 
mer vikt vid det förebyggande arbetet vilket gör dem ännu 
viktigare.  
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Diskussion fördes bland rådets medlemmar kring gym i stadsdelen 
och tillgänglighet för äldre.  
 
7. Frågor inför nämndsammanträdet 25 januari 2024 
 
§ 7 Verksamhetsberättelse 2023 för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd 
Rådet framförde synpunkt om att det som utomstående kan vara 
svårt att kommentera denna typ av dokument. Upplevelsen kan vara 
att måluppfyllelsen beror på en strategisk målsättning för att uppnå 
goda resultat, vilket gör kritik svår att framföra. En frågeställning 
blir om goda resultat beror på exempelvis minskade behov eller 
förvaltningens förmåga att leva upp till behoven, eller om själva 
målsättningen och regelverket gjort att indikatorerna blir gröna.  
 
Lena Hedin förklarade att det är stadens centrala styrning och att 
alla bolag och stadsdelar rapporterar på samma sätt utifrån den 
styrningen och de anvisningar som finns. Detta resulterar i ett 
sammantaget resultat för hela staden. Då även stadsdelens rapport är 
på en övergripande nivå så saknas detaljer, men förvaltningen hjälps 
av möjligheten att använda den för styrningen ute i verksamheterna.  
 
Fråga ställdes huruvida man verkligen uppfyllt klimatmålen såsom 
det framgår av rapporten. Lena Hedin förklarade de olika 
målnivåerna såsom övergripande mål och inriktningsmål, samt att 
rapporteringen även återspeglar måluppfyllelse på verksamhetsnivå.  
 
§ 8 Fyllnadsval till sociala delegationen 2024 
Rådet har inga synpunkter 
 
§ 9 Riktlinjer för direktupphandling för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd 
Rådet har inga synpunkter.  
 
Fråga ställdes om om vad som vägs in i en upphandling, om det 
enbart är kostnaden som är avgörande. Lena Hedin/Julia Ögren 
svarade att kostnaden är viktig men att det inte är den enda faktorn, 
vilka faktorer som vägs in i urvalet specificeras i början av en 
upphandling, oaktat om det rör sig om en direktupphandling eller 
sedvanlig upphandling.  
 
§ 10 Hundrastgård på Nytorps gärde 
Svar på medborgarförslag 
Rådet har inga synpunkter. 
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§ 11 Säsongsanställda person för snöröjning 
 Svar på medborgarförslag 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 12 Ordningsvakter i Skarpnäck 
 svar på skrivelse från Kristina Lutz m.fl. (M)  
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 13 Angående avtal gällande publika visningar av bio på  
Kulturhuset 
Svar på skrivelse från Kristina Lutz m.fl. (M) och André Nilsson (L) 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 14 Boverkets rapport Utvärdering av lagen (2018:222) om 
bostadsanpassningsbidrag – Rapport 2023:11 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/1441) 
Rådet instämmer i förvaltningens svar och har i övrigt inga 
synpunkter.  
 
Lena förtydligar att det handlar om en uppföljning av den 
lagstiftning som kom för ett par år sedan, och att man ser att vissa 
delar behöver justeras men att det i allmänhet fungerar väl. Äldre i 
vår stadsdel informeras bäst om möjligheten till 
bostadsanpassningsbidrag via Äldre direkt eller vårdcentralen, men 
information om detta finns även i stadens broschyrer.  
 
§ 15 Stockholms stads säkerhetsprogram 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/1267) 
Rådet har inga synpunkter, frågor ställs angående hur stadsdelen 
berörs samt frågor kring hur stadsdelen arbetar med cybersäkerhet.  
 
Lena meddelade att hela stadsdelen berörs av säkerhetsprogrammet, 
och att cybersäkerhetsarbetet har en central styrning i staden där det 
finns tydliga instruktioner om hur stadsdelarna ska arbeta. Lena 
beskrev även att det finns utpekade ansvariga personer för dessa 
frågor även i stadsdelen.  
 
§ 16 Inrätta kommunstyrelsens råd för nationella minoriteters 
rättigheter 
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2023/444) 
Rådet framförde att det är bra med ett nationellt gemensamt råd 
men att det är viktigt att rådet har tydliga mandat och arbetssätt för 
att rådet ska ha det inflytande som är tänkt.  
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Fråga ställdes om hur stora de nationella minoritetsgrupperna är i 
vår stadsdel. Lena Hedin bad om att få återkomma i frågan.  
 
§ 17 Redovisning av medborgarförslag 
Rådet anser att det är positivt att det finns en stor bredd i de 
medborgarförslag som anmäls till stadsdelsnämnden.  
 
§ 19 Inkomna medborgarförslag enligt lista 
Rådet frågade huruvida de inlämnade förslagen kommer att 
besvaras av stadsdelsnämnden. Lena Hedin förklarade att när 
medborgarförslag inkommer så anmäls de först till nämnd och 
därefter besvaras dem.  
 
8. Rapporter 
Inga rapporter.  
 
Övriga frågor- *balanslistan. 
En fråga ställdes angående datakurser och huruvida 
stadsdelsförvaltningen erbjuder sådana. Lena Hedin meddelade att 
vi idag har en digital fixare och erbjuder utbildningsinsatser. 
Information om detta går ut på samma sätt som övrig information 
via mötesplatserna samt digitalt. Rådet efterfrågar länk till den sida 
där informationen publiceras, sekreterare skickar ut detta efter 
sammanträdet.  
 
Diskussion förs angående Klimatfestivalen och framskridandet av 
det projektet. Det informeras att nästa öppna möte om 
Klimatfestivalen är den 12 mars.  
 
Justeras med elektronisk signatur 
 
Clarence Kopparberg 
 
Leif Johansson  
 
Sekreterare Julia Ögren 
 
 
 



Underskriftens äkthet valideras här: https://underskriftpas.stockholm.se/validera  
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